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از صبح دیروز تصاویر قطع درختان در میدان مشق 
در فضای مجازی منتشر شده اســت. جالب این که 
این خبر هم زمان اســت با قطــع 250 اصله درخت 
بید 10 تا 15 ســاله، اخباری که تا الان رو شده و اگر 
موارد دیگری هســت که قطعاً هست، فعلًا رسانه ای 
نشده است. این خبر که باز هم به لطف فضای مجازی 
همگانی شد واکنش سریع مسئولان شهرداری تهران 

را به همراه داشت.
 یک اصله درخت به طور کامل قطع شده 

و درخت دیگر شاخه هایش قطع شده
رئیس اداره فضای سبز منطقه 12 شهرداری تهران 
در مورد قطع درختی در میدان مشق، توضیحاتی را 
ارائه کرد. علیرضا حسیبی، در خصوص چرایی قطع 
درختان در میدان مشق که تصایر آن در فضای مجازی 
منتشر شده، گفت: یک اصله درخت به طور کامل قطع 
شده و درخت دیگر شاخه هایش قطع شده و تنه آن 
به امید رویش مجدد نگه داشته شده است. وی درباره 
چرایی قطع این درخت اظهارکرد: این درخت کاملًا 
خشک شــده بود و بر اثر آفات و بیماری و ترکی که 
داخل آن وجود داشــت از بین رفته بود. رئیس اداره 
فضای سبز منطقه 12 با بیان این که البته از قبل تمام 
اقدامات برای احیای این درخت از جمله گیاه پزشکی 
انجام شــده بود، اما به دلیل کهولت ســن درخت، 
اقدامات درمانی مؤثر واقع نشد، تصریح کرد: پس از 
طرح در کمیســیون ماده هفت و بررسی های آن ها 
حکم قطع این درخت اخذ شد و مأموران شهرداری 
منطقه 12 نیز نسبت به قطع آن اقدام کردند. حسیبی 
در مورد قطع نیمه یک درخت دیگر در میدان مشق 
بیان کرد: این درخت منحرف و در حال سقوط بود و 
خطرناک تشخیص داده شده که البته این درخت را به 
طور کامل قطع نکردیم و تنه آن به امید رویش مجدد 
نگهداری شد و انجام اقدامات بر روی این درخت نیز 

دارای حکم کمیسیون ماده هفت بود.وی در پاسخ به 
این سؤال که چرا شبانه این درخت قطع شد؟ اذعان 
کرد: در محدوده میدان مشق اداره های مختلفی وجود 
دارد که در طول روز، خودروی کارمندان پارک است و 
نمی توانیم این اقدامات را بر روی درختان انجام دهیم.

 شورای ششم به جای تخریب مصوبه 
خانه - باغ بسته های تشویقی به مالکان 

باغات ارائه دهد
در همین رابطه و بعد از رســانه ای شــدن اظهارات 
شهرداری سخنگوی شورای شهر پنجم، واکنش نشان 
داد واعلام کرد: بهتر است اعضای شورای شهر فعلی به 
جای تخریب مصوبه خانه - باغ، گام دوم آن یعنی ارائه 
بسته های تشویقی به مالکان باغات را ساماندهی کنند.

علی اعطا، در توضیح مصوبه شــورای شــهر پنجم 
تاکیدکرد: دوستان مان در شورای شهر پیش فرضی 
دارند که باید زمینه ساخت وساز در باغات فراهم شود 
و حالا چون براســاس مصوبه خانه - باغ تعداد کمی 
ساخت وساز در باغات انجام شده پس معتقدند که این 
مصوبه موفق نبوده در حالی که موضوع کاملًا برعکس 

است و ما به دنبال ساخت وساز در باغات نبودیم.
 وی با بیان این که اگر اعضای شــورای شهر پنجم به 
دنبال ساخت وســاز در باغات و انتفــاع از آن بودند، 
همان مسیر شــورای دوم را طی می کردند، تصریح 
کرد: ما در شــورای پنجم نه تنها مصوبه برج - باغ را 
لغو کردیم؛ بلکه اثرات آن را در طرح جامع نیز حذف 
کردیم و هــدف ما برای حفظ باغات ایــن بود که در 

باغات در حد یک ساختمان کوچک ساخته شود، اما 
برای آن که صاحبان باغ ها نیز نفعی ببرند کاربری های 
متنوع در نظر گرفتیم تا در این ساختمان های کوچک 
مستقر شوند و حتی قرار بود بسته های تشویقی نیز 
برای مالکانی که باغ های خــود را حفظ می کنند در 
نظر گرفته شود که در قســمت دوم، اتفاقی صورت 
نگرفت. سخنگوی شورای شهر پنجم با بیان این که اگر 
اعضای شورای ششم می خواهند باغات حفظ شوند 
باید بسته های تشــویقی برای مالکان باغات در نظر 
بگیرند، عنوان کرد: ما در مصوبه خانه - باغ حداکثر دو 
طبقه در 15 درصد با کاربری مختلف در نظر گرفتیم و 
اگر بسته های تشویقی نیز ضمیمه این مصوبه شودف 
می توانیم شاهد استقبال مالکان باغات باشیم و گرنه 
این تصور که چون افراد کمی برای ساخت وســاز در 
باغات براساس مصوبه خانه - باغ مراجعه کردند پس 

این مصوبه موفق نبود، درست نیست.
شورای ششم به جای باغات سراغ بافت 

فرسوده برود
رئیس کمیته محیط زیســت شــورای شهر پنجم 
تهران با بیان این که تاثیرات مصوبه برج - باغ در شهر 
مشخص است، گفت: بروند، ببینند که در بیش از 2۸0 
برج - باغ که ساخته شــد، چند باغ با گذشت زمان 

حفظ شده است. 
آرش میلانی، در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به این که 
حفظ باغات و فضای سبز در تهران یک دغدغه قدیمی 
است، افزود: در سال 5۹ شورای انقلاب هم مصوبه ای 
داشته مبنی بر برخورد با افرادی که باغات را تخریب 
می کنند که این مصوبه نشان می دهد با این که در آن 
ســال ها موضوعات و دغده های زیادی وجود داشته، 
اما به باغات نیز به مانند سایر مسائل توجه می کردند 
هرچند که آمارها نشــان می دهد در یــک بازه ۶0 
ســاله تهران 5000 هکتار از باغات خــود که عمدتاً 
 در مناطق شــمالی و مرکزی بوده، را از دســت داده 

است.

 رکورد زنی مشهورترین و پنهان ترین 
قاتل تهران؛

آلودگی هوا مرگ ۱۲۵۱ تهرانی 
رادرپی داشت

حوریه محزونیه / گروه جامعه
news@ naslefarda.net 

گاهی در خبرها و یادداشــت ها هشدارهایی 
درباره آلودگــی و به تازگی هــم رنگ هوا را 
می بینیم و می شنویم ولی زیاد باور نمی کنیم. 
چرا؟ چــون به قــول محمد رضا برجســته 
»آلودگی را ما نمی بینیم ، او مــا را می بیند ، 

نشان می کند و بعد هم خفه می کند«.
حالا با آماری که اخیراً رئیس گروه ســلامت 
هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت منتشر کرده 
بیشتر می فهمیم که پای آلودگی بدجوری بیخ 
گلوی ماست؛ 1251مورد مرگ در سال 13۹۹؛ 
خدا پدرکرونا را بیامرزد، حتی کووید 1۹ هم 

این همه بی رحمی نکرده است!
تازه مسئولان خبر می دهند که در حال حاضر 
1۶ ایســتگاه کنترل کیفیت هــوا در تهران 
با شــاخص بــالای 150 در وضعیت اضطرار 
هستند. گویا در سال 13۹۹ به طور میانگین 
تعداد 1251 مرگ در شــهر تهــران به علت 
بیماری های ایسکمیک قلبی )IHD( منتسب 
به مواجهه با ذرات معلق کمتر از 2.5 میکرون 

بوده است.
در این باره عباس شاهســونی با بیان این که 
هوای شهر تهران در شرایط ناسالم برای همه 
گروه ها قرار دارد، به ایسنا گفت: باید توجه کرد 
که در این شرایط احتمال افزایش بیماری های 
قلبی یا ریوی و مرگ زودرس در بیماران قلبی 
و ســالمندان، وجود دارد. به طور میانگین در 
سال 13۹۹، نزدیک به 1251 مورد مرگ به 
 )IHD( علت بیماری های ایســکمیک قلبی
منتســب به مواجهه طولانی بــا ذرات معلق 
کمتر از 2.5 میکرون در شهر تهران بوده است.

شاهســونی افزود: در حال حاضر 1۶ ایستگاه 
کنترل کیفیت هــوا در تهــران در وضعیت 
»ناســالم برای همه گروه ها« قرار دارند و این 
مناطق با شــاخص بــالای 150 در وضعیت 
اضطرار هســتند.به یاد داشــته باشــید که 
گروه های حساس، سالمندان، بیماران تنفسی 
و قلبی، زنان باردار و کودکان تا حد امکان در 
سطح شهر تردد نکنند. همچنین ورزشکاران 
از ورزش در فضای باز پرهیز کنند و افرادی که 
باید در محل کار حاضر شوند، کمتر در فضای 

باز حضور داشته باشند.

گزارش خبری
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خواص شگفت انگیز عدس؛ 

ریز و شگفت انگیز!
پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

عدس برای سلامتی بسیار مفید است. از فواید 
عدس می توان بــه بهبود دســتگاه گوارش، 
کاهش فشار خون، و درمان دیابت اشاره کرد. 
همچنین عــدس؛ سرشــار از پروتئین و برای 
زنان باردار بسیار مفید اســت. در این مقاله به 
معرفی خواص عدس، ارزش غذایی آن و عوارض 
جانبی احتمالی آن خواهیم پرداخت. عدس از 
دانه های خوراکی اســت و به خانواده حبوبات 
تعلق دارد. این دانه معمولاً به صورت دو بخش 
جدا درون یک پوســته قرار گرفته اســت. نام 
علمی آن Lens culinaris است. عدس یکی از 
قدیمی ترین منابع غذایی شناخته شــده است 
که بیش از ۹000 ســال قدمت دارد. عدس را 
می توان با پوست و یا بدون پوست مصرف کرد. 
البته تا پیش از اختراع ماشــین آلات تولید آرد 
عدس ها فقط با پوست مصرف می شدند. پوست 
عدس حاوی مقادیر زیادی فیبر رژیمی اســت 
که پس از گذراندن فرایند جداســازی پوست 
به وسیله دستگاه ها، این بخش مغذی کاملًا از 
بین می رود. از انواع عدس های محبوب و رایج 
می توان به عدس ســیاه، قرمز، قهوه ای، ماش، 
لپه، دال عدس، عدس ماکاچیادو، عدس سبز 
فرانسوی و همین طور لوبیای چشم بلبلی، لوبیای 
قرمز و سویا که از تیره نخود هستند، اشاره کرد. 
هر کشــور و منطقه، نوع خاصی از عدس های 
بومی خود را دارد که کم وبیش خواصی شبیه 
هم دارند. عدس سرشــار از پروتئین اســت و 
منبع پروتئینی ارزان قیمتی محسوب می شود. 
همچنین حاوی اســیدهای آمینــه ای مانند 
ایزولئوسین و لیزین است. عدس ریزمغذی هایی 

مانند انواع ویتامین ها و مواد معدنی نیز دارد.
https://www.organicfacts.net  :منبع

یافته ها

خبر انتصاب های جدید در قوه قضائیه صحت نداردراهکارهای »زاکانی« برای مبارزه با فساد
ایلنا: شهردار تهران درباره چگونگی برخورد با فساد در شهرداری تهران گفت:  با تشدید نظارت تخصصی برخورد با فساد را دنبال می کنیم. 
علیرضا زاکانی شهردار تهران در پاسخ به سوالی درباره چگونگی برخورد با فساد در شهرداری تهران با توجه به این که یکی از سازمان های 
فسادخیز در کشور است، اظهار کرد:  در شهرداری با چند مورد از جمله اصلاح رویه ها، هوشمندکردن فرایندها و همچنین مسئولیت 
پذیری خود پرسنل این کار را دنبال می کنیم.وی ادامه داد: پرسنل ما خیلی خوب هستند و وقتی با مسئولیت پذیری صیانت را به دست 
بگیرند، بسیاری از مشکلات مرتفع می شود. شهردار تهران بیان کرد: به علاوه با تشدید نظارت تخصصی برخورد با فساد را دنبال می کنیم. 
در واقع با این موارد امکانی برای ما فراهم می شود که بتوانیم با شفافیت بالا مســیر کار خودمان را همراه با تلاش و کوشش در جهت 

پیشرفت و آبادانی شهر دنبال کنیم و هم در این مسیر شاهد پاکی و خدمت شایسته باشیم.

 فارس: مرکز رســانه قوه قضائیه در اطلاعیه ای اعلام کرد:خبر انتصابات اخیر در قوه قضائیه صحت ندارد. مرکز رسانه قوه قضائیه در 
اطلاعیه ای گفت: خبر انتصابات اخیر در قوه قضائیه صحت ندارد. در این اطلاعیه آمده، اخیراً خبری در فضای مجازی با موضوع برخی 
انتصاب های جدید در دستگاه قضایی منتشر شد که منشأ و مبدأ نامشخصی داشت. این خبر ابتدا در گروه های محدود دست به دست 

می شد تا این که کانال های خبری با انتشار آن به گسترش ادعای مطرح شده دامن زدند.
همچنین پیگیری های مرکز رسانه قوه قضائیه در مورد این شیطنت مشهود رسانه ای که دامنه انتشار آن در ساعات پایانی شب گذشته 
به خبرگزاری ها و سایت های خبری هم رسید، نشان می دهد انتصاب یا انتصاب های جدیدی از سوی رئیس دستگاه قضایی در حوزه 

دیوان عالی کشور، دادستانی کل کشور و دادستان انتظامی قضات صورت نگرفته است.


